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Sitno, 28 lutego 2020 r. 

ST.0002.VIII.19.2020 

 

Protokół Nr XIX/2020 

Rady Gminy Sitno 

z dnia 28 lutego 2020 roku 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad; 

2. Powołanie komisji uchwał i wniosków; 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji; 

4. Wnioski i wypowiedzi mieszkańców; 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

 w sprawie planu ustalającego formy doskonalenia zawodowego nauczycieli  

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli 

pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli objętych 

dofinansowaniem na 2020 r. (117); 

 w sprawie regulaminu ustalającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Sitno (118); 

 w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sitno (119); 

 w sprawie przyjęcia Programu „Gminnej Karty Mieszkańca” (120); 

 w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Dziennego Domu "Senior +" w Stanisławce oraz 

włączenia go w strukturę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie (121); 

 w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Sitno(122); 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym; 

7. Interpelacje i zapytania radnych - odpowiedzi; 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 

1. Władysław Stanisław Wydmański – Przewodniczący Rady Gminy 

2. Roksana Natalia Kotarska – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Antoni Marian Gazda – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

4. Adam Mazurek  

5. Grażyna Małgorzata Blaszka  

6. Kamil Pyś  

7. Leszek Krzysztof Kozak  

8. Violetta Iwona Wiech 

9. Lech Brzozowski  

10. Krzysztof Blaszka 

11. Radosław Kwapisz  

12. Jan Andrzej Ryszczuk 

13. Krzysztof Zwolak  
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14. Kazimierz Tokarz 

15. Tomasz Gąsior 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Pan Władysław Wydmański Przewodniczący Rady Gminy Sitno otworzył obrady XIX 

Sesji Rady Gminy Sitno VIII kadencji. Na wstępie powitał Wójta Pana Krzysztofa Senia, 

Radnego Powiatowego Pana Janusza Brzozowskiego, Skarbnik Panią Jolantę Hryciuk, 

Dyrektor Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie Panią Agnieszkę Grzesiuk, Panią Barbarę 

Tor Kierownik GOPS, pracowników Urzędu Gminy, mieszkańców, sołtysów oraz radnych. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 14 radnych (brak  Pani 

Grażyny Blaszka), wobec czego zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 15
00

. 

 

Ad 1a 

Zmiana porządku obrad 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o wycofanie z porządku obrad 3 projektów uchwał 

oświatowych ze względu na brak opinii związków: 

1. w sprawie planu ustalającego formy doskonalenia zawodowego nauczycieli  

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli 

pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli objętych 

dofinansowaniem na 2020 r.; 

2. w sprawie regulaminu ustalającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Sitno; 

3. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sitno; 

 

oraz dodanie projektu uchwały: 

 

1. w sprawie przystąpienia Gminy Sitno do stowarzyszenia Euroregion „Roztocze”. 

 

Po zaakceptowaniu zmian przez radę zmieni się kolejność uchwał. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę 

porządku obrad. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za zmianą porządku obrad  

głosowało – 14 Radnych, wstrzymał się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 1 (1a) do protokołu. 
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Ad. 2 

Powołanie komisji uchwał i wniosków 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Pan Tomasz Gąsior, Pan Kamil Pyś, Pan Radosław Kwapisz. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

powołanie komisji uchwał i wniosków. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za powołaniem komisji uchwał                 

i wniosków głosowało – 11 Radnych, wstrzymał się – 3, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 2 (2) do protokołu. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z poprzedniej sesji nr XVIII/2020                 

z dnia 31 stycznia 2020 r. został dostarczony tydzień wcześniej razem z projektami uchwał na 

sesję. 

 Zapytał, czy występują jakieś uwagi do protokołu? 

 Brak. 

Na salę obrad dotarła radna Pani Grażyna Blaszka. Obecnych 15 radnych. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołów z poprzednich sesji. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za przyjęciem protokołów głosowało 

– 14 Radnych, wstrzymało się – 1, przeciw – 0. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 (3) do protokołu. 

 

Ad. 4 

Wnioski i wypowiedzi mieszkańców 
 

 Głos zabrała mieszkanka z Bożego Daru. Na wstępnie zaznaczyła, że gmina posiada 

komunikację MZK od końca lat 70. Zapytała dlaczego komunikacja ma zostać zlikwidowana? 

Wyjaśniła, że mieszkańcy z komunikacji korzystają, jeżdżąc do pracy, szkół, szpitali itp. 

Zaznaczyła, że wracając linią bezpłatną gminną osoba starsza ma problem z wsiadaniem ze 

względu na wyższe stopnie niż w autobusach MZK. Prosiła o rozwiązanie problemu. 

 Pan Przewodniczący zaznaczył, że nic nie wie na temat likwidacji komunikacji MZK, 

na tę chwilę trwa analiza, ile osób korzysta z komunikacji darmowej, natomiast żadne decyzje 

dotyczące likwidacji MZK nie zostały podjęte. Możliwe, że kursy zostaną zredukowane, ale 

to dopiero po wspomnianej wyżej analizie i nie wcześniej niż w miesiącu lipcu. 

 Dalej mieszkanka, poinformowała, że autobusy MZK są przystosowane do przewozu 

osób niepełnosprawnych oraz do przewozu np.: wózka dla dziecka, itp.  

Jako mieszkańcy Cześnik, Jarosławca, Bożego Daru płacą podatki, dlatego też proszą       

o pozostawienie kursów MZK. 
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Pani Roksana Kotarska odczytała pisma od mieszkańców, które zostały skierowane do 

Pana Wójta w sprawie pozostawienia kursów MZK i zabezpieczenia w budżecie środków na 

2020 r. W pismach poruszone zostały kwestie dotyczące przewozu osób niepełnosprawnych, 

dzieci do szkół, bezpłatnej komunikacji gminnej. 

Jeden z mieszkańców odniósł się do innej gminy, która także posiada komunikację 

MZK dodając, że jest nią gmina Zamość. Gmina prawdopodobnie już podpisała umowę                

z MZK by przekazać środki na jej funkcjonowanie. Dodał, że gminna komunikacja nie jest za 

darmo, bo to podatnicy płacą za paliwo, utrzymanie kierowcy. Oznajmił, że mieszkańców 

interesują kursy do Zamościa bez przesiadki. Powiadomił obecnych, że jadąc z Bożego Daru 

mieszkaniec musi jechać godzinę do Zamościa. Zapytał, czy za 500 000 tys zł gmina będzie              

w stanie utrzymać to w taki sposób, jaki realizuje to MZK? Dalej informował o godzinach 

przejazdu MZK. 

Kolejny mieszkaniec przedstawił Panią, która jest inwalidką i nie jest w stanie 

korzystać z bezpłatnej komunikacji ze względu na nieprzystosowanie do przewozu gminnych 

autobusów. Mieszkańcy wyrażą zgodę, jeżeli gmina zagwarantuje przewóz osób 

niskopodwoziowym autobusem. Domyśla się, że gmina pod koniec roku będzie pobierać 

opłaty za przewóz osób komunikacją gminną. 

 Pan Wójt wyjaśnił, że radni zagwarantowali środki dla MZK w budżecie na 2020 r. 

Stwierdził, że ktoś im przekazał złą informację. Nigdy nie odnosił się do likwidacji MZK. 

Komunikacja gminna jest to coś dodatkowego dla mieszkańców – udogodnienie. Jeżeli 

chodzi o gminę Zamość, gmina ogranicza kursy MZK. Kolejną informację, jaką przedstawił 

dotyczy pisma z ilością kursów MZK na terenie gminy Sitno. Twierdzi, że informacje zawarte 

w piśmie i rozpowszechnione przez kogoś do mieszkańców nie mają przełożenia                        

w rzeczywistości. Jest w posiadaniu umowy z MZK, w której zapisana jest ilość 110 000 km 

przejazdów, a koszt 1 km to 7 zł 30 gr/brutto. Gmina  dopłaca do MZK 70%, 30% to 

wykupione bilety przez mieszkańców, co razem daje 100% pokrycia kosztów MZK. 

Zakomunikował, że za 500 000 zł będzie gminę stać utrzymać obecne oferowane kursy przez 

MZK we własnym zakresie. Przedstawił koszty, jakie ponosi gmina w związku z obecnym 

dowożeniem: 5 kierowców – 216 000 zł wynagrodzenia, 149 000 zł – paliwo (za większy 

kilometraż), 31 603 remonty i naprawy, 9 800 zł – ubezpieczenie, różnica będzie taka, że 

jeżeli się na to zdecydują, to nikt nie będzie płacił za bilety. 530 000 zł przekazuje gmina               

a 200 000 zł mieszkańcy jest to sponsoring MZK. Zapytał, czy nie lepiej 530 000 zł 

przeznaczyć na bezpłatną komunikację i jeździć za darmo? Na rzutniku przedstawiono wzrost 

kosztów dofinansowania MZK w rozbiciu na poszczególne lata: 
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DOFINANSOWANIE PRZEZ GMINĘ MZK  
 

 
 

Poprosił mieszkańców o pomoc w wywieraniu presji na MZK i na miasto Zamość, a nie na 

gminę. Dodał, że uczniowie dojeżdżają do szkół średnich w Zamościu, mieszkańcy jeżdżą na 

zakupy, do pracy, zapytał dlaczego w 2010 r. gmina na przejazdy MZK przekazała kwotę 

30 000 zł, a  na tę chwilę musi dopłacić 500 000 zł? Poprosił o stosowanie odpowiednich 

podań do MZK i miasta Zamość w sprawie pomocy w ww. negocjacjach. Stwierdził, że nie 

rozumie, dlaczego mieszkańcy stają w obronie MZK. Odniósł się również do wypowiedzi 

jednego z mieszkańców zaznaczając, że wszyscy płacą podatki, a on jak i Rada są od tego, 

żeby je jak najlepiej wydatkować. Dalej tłumaczył, że bezpłatna komunikacja jest wartością 

dodaną i jeżeli występują uwagi do kursów - linii np.: nr I, to nic nie stoi na przeszkodzie, 

żeby dokonać korekty i skierować autobus przez Nowe Miasto (Zamość). 

Jeden z mieszkańców zapytał, jakie są zamysły gminy w sprawie dowożenia? 

Twierdzi, że jeżeli gmina może zapewnić kwotę 500 000 zł, to będzie dążyć do tego, żeby 

wycofać się z MZK. 

Pan Wójt wyjaśnił, że chodzi o zamiar negocjacji i rozmowy z przedstawicielami 

MZK. Dlatego też musi mieć jakieś argumenty w rozmowach negocjacyjnych. Jeżeli nie 

będzie miał argumentów, to nie wynegocjuje dobrej stawki. Przez najbliższe 3 miesiące 

pracownicy UG Sitno będą jeździli komunikacją spisując osoby, które wsiadają na każdym 

przystanku. Może dojść do sytuacji, że na jakiejś linii będzie wsiadała tylko 1 osoba. 

Rok Kwota dofinansowania MZK %

2009 35 000,00 zł

2010 35 000,00 zł

2011 35 000,00 zł

2012 66 000,00 zł

2013 66 000,00 zł

2014 125 000,00 zł

2015 135 000,00 zł 8,0%

2016 175 000,00 zł 29,6%

2017 278 800,00 zł 59,3%

2018 350 000,00 zł 25,5%

2019 399 000,00 zł 14,0%

2020 531 000,00 zł 33,1%

2021 706 000,00 zł 33,0%

2022 938 000,00 zł 32,9%

2023 1 247 000,00 zł 32,9%
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Kolejno głos zabrał inny mieszkaniec gminy Ryszard Łukaszczuk. Zaznaczył, że od 

chwili pojawienia się w prasie informacji o bezpłatnej komunikacji starał się z niej korzystać, 

lecz nie mógł, bo komunikacja gmina nie funkcjonowała poprawnie, autobusy nie kursowały 

zgodnie z harmonogramem. W swojej wypowiedzi zaznaczył, że nie podoba mu się pomysł 

wprowadzenia bezpłatnej komunikacji i zamknięciu linii MZK. W dalszej części wypowiedzi 

obraził Wójta słowami: „Panie Wójcie tymi przymiarkami działa Pan na szkodę mieszkańców 

gminy, jest Pan szkodnikiem”. 

Pan Przewodniczący poinformował mieszkańca, że na sesji Rady Gminy, 

niedopuszczalne jest obrażanie Wójta jak i osoby obecne na sesji. Poprosił żeby na przyszłość                

ważyć każde słowo. 

Pan Wójt oznajmił, że linie funkcjonują dopiero 2 tyg., nie rozumie dlaczego 

mieszkańcy wymagają, żeby wszystko w tak krótkim czasie funkcjonowało na wysokim 

poziomie. Poprosił o zwrócenie uwagi, ile czasu zajęło przygotowywanie do uruchomienia 

bezpłatnej komunikacji. Na tę chwilę występują jeszcze delikatne korekty, przesunięcia                 

w czasie kursów, poprosił mieszkańców o wyrozumiałość. 

Mieszkaniec z Cześnik stwierdził, że w Cześnikach występuje brak komunikacji od 

godz. 9.00 do godz. 13.00. 

Pan Przewodniczący oznajmił, że na chwilę obecną kursy są w dalszym ciągu 

analizowane. 

Pan Wójt odpowiedział, że mieszkańcy z miejscowości: Cześnik, Bożego Daru 

bojkotują linie gminne. Dla przykładu podał statystyki przewozów osób: na linii nr I w ciągu 

2 tygodni skorzystało 85,18,51,27 – osób, z linii nr 2 skorzystało 6,15,13,7 - osób. 

Jeden z mieszkańców twierdzi, że nikt nie bojkotuje gminnej komunikacji. Dodał, że 

wczoraj sprawdzał w internecie, czy jest ostatnia sesja Rady Gminy, sprawdzał również, czy 

jest uchwała budżetowa i stwierdził, że powyższych dokumentów nie znalazł. 

Pan Wójt poinformował, że na stronie internetowej gminy jest umieszczona uchwała 

budżetowa. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że uchwała budżetowa na rok 2020 znajduje się na 

BIP. Dementuje to, co powiedział mieszkaniec. Środki finansowe zostały zapewnione na 

MZK w uchwale budżetowej na 2020 r. 

Podobnie jak Pan Przewodniczący odpowiedział Pan Wójt. 

Mieszkaniec Pan Franciszek Grela zaznaczył, że o powyższym należało wcześniej 

poinformować mieszkańców. 

Pan Wójt odpowiedział, że nikt go o to nie pytał. 

Mieszkaniec Franciszek Grela dodał, że informacja o dodatkowych liniach, jak                    

i transmisji z sesji powinna być udostępniona wcześniej. 

Pan Wójt odpowiedział, że komunikacja gminna to tylko dodatkowe linie.  Zaznaczył, 

że w poprzednich latach na dowożenie zostało przekazywane 550 000 zł, a na chwile obecną 

o 100 000 zł mniej (w rok). W powyższej kwocie może zagwarantować jeszcze  dodatkowe            

3 kursy. Na koniec wypowiedzi zapytał mieszkańców, czy jest gorzej, czy lepiej? Dodał, że 

gmina posiada autobusy, a koszty ponoszone są tylko na paliwo. Zapytał poprzedników, gdzie 

podziały się powyższe pieniądze? Dalej tłumaczył, że na przykładzie dróg w ciągu roku 

zrobione zostało 4x więcej bez zaciągniętych kredytów. Wtrącił, że dalej spłacane są kredyty 

za poprzedników. Dziwi go wypowiedź jednego z mieszkańców, który nazywał go 

„szkodnikiem”. Ponownie zaznaczył, że należy zadać pytanie poprzednikom, gdzie podziały 

się środki i na co zostały zaciągnięte kredyty? i dlaczego poprzedniej władzy nie było stać na 

złożenie wniosków na budowę dróg. W obecnym roku wykonane zostanie 10 km dróg 

powiatowych. W ciągu 2 lat - 20 km dróg powiatowych i gminę jest na to stać. Zastanawia się 
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dlaczego występuje taka nieufność mieszkańców? Zapytał, czy przez to, że się w gminie za 

dużo dzieje? 

Pani Roksana Kotarska chce zapewnić Pana Wójta, że jeżeli będą uwzględnione 

prośby naszych mieszkańców pod kątem przejazdu i tego, że nie zostaną pozbawieni dojazdu 

do Miasta Zamość i do ważnych dla mieszkańców miejsc takich jak: szpitale, szkoły, 

przychodnie, Nowe Miasto itp., to na pewno mieszkańcy będą się starali z tych linii 

korzystać. Poprosiła, żeby godziny bezpłatnej komunikacji były podobne do obecnych 

kursów MZK. Jednym z problemów, jaki występuje, to brak późniejszych powrotów. Dalej 

tłumaczyła, że jeżeli MZK nie pójdzie na ustępstwa, a przez 3 miesiące uda się wykazać, że                  

z tego tytułu będą oszczędności, to na pewno mieszkańcy zmienią nastawienie i przychylą się 

do gminnej komunikacji. Prosi tylko o to, żeby zostały uwzględnione prośby mieszkańców. 

Pan Wójt odpowiedział, że zmiana dotyczy kursów na linii nr II. W przeciwieństwie 

do MZK gmina w miarę potrzeb może godziny dostosować. Zaznaczył, że w kwestii zmiany 

godzin kursów MZK to MZK musi wyrazić zgodę. Gmina szuka lepszych rozwiązań. Dzisiaj 

Rada ma w porządku obrad projekt uchwały dot. Karty Mieszkańca. Jako Wójt Gminy Sitno 

co roku chciałby wprowadzać darmowe usługi i udogodnienia dla mieszkańców. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że Rada Gminy dba o dobro mieszkańców i nie 

dopuści do tego, żeby tę komunikację pogorszyć. 

Jedna z mieszkanek zapytała: „Jaka jest 2 alternatywa, gdyby MZK nie jeździło?” 

Mieszkanka oznajmiła, że mieszkańcy nie przyjechali po to, żeby bronić MZK, tylko żeby 

komunikacja nie została wykluczona. 

Kolejny z mieszkańców poprosił o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami                 

w sprawie bezpłatnej komunikacji. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że jeżeli kiedykolwiek zostanie podjęta decyzja, żeby 

zrezygnować z usług MZK, to będzie dążył do tego, żeby zagwarantować to, co jest do tej 

pory. 

Pan Krzysztof Zwolak zaznaczył, że Pan Franek G. powinien lepiej się doinformować 

i sprawdzać zasadność tych informacji. Zaznaczył, że kiedyś kursowały MZK, ale 

wyznaczone było tylko kilka przystanków. Teraz jest ich więcej. Prosił Sołtysów, żeby nie 

buntowali mieszkańców. Podobnie było ze szkołami. 

Pan Wójt zaznaczył, że jeżeli byłyby planowane jakieś zmiany, to na pewno 

mieszkańcy zostaną o nich poinformowani. W kwestii dementowania plotek musiałby 

zatrudnić rzecznika. Dodał, że Gmina Sitno rozwija się, świadczyć może o tym spotkanie, na 

którym z 16 gmin, w tym miasto, zostały ujęte tylko 3, które spełniały kryteria kwalifikujące 

do strefy ekonomicznej: Miasto Zamość, Gmina Zamość i Gmina Sitno. 99% komentarzy na 

temat gminy jest pozytywnych. Codziennie przyjmuje interesantów, odpisuje na e-maile itp. 

Jeżeli chodzi o informacje na temat różnych rzeczy, prosi mieszkańców również o kontakt               

z radnym, sołtysem, którzy na bieżąco są informowani o inwestycjach w gminie. 

Mieszkaniec poinformował, że w Urzędzie Gminy pytał pracowników na temat 

bezpłatnej komunikacji, lecz nie otrzymał odpowiedzi. 

Poprosił o poinformowanie, jak ta bezpłatna komunikacja będzie funkcjonować? 

Pan Wójt odpowiedział, że dowożeniem zajmuje się Referat Oświaty. 

Pan Przewodniczący zakończył dyskusję na temat komunikacji. 

Pan Sołtys Zdzisław Skóra zaznaczył, że radni powinni współpracować. 

Pan Adam Mazurek odniósł się do powyższej wypowiedzi, dodał że należy 

przekazywać prawdę, co dzieje się na sesjach. Na tę chwilę nie widzi współpracy z sołtysami, 

bo jej nie ma. Mieszkańcy dostali komunikację gminną, żeby dojeżdżać do Urzędu Gminy, do 

ośrodka zdrowia, itp.  
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Rafał Kulpa, Sołtys z Horyszowa - Nowej Kolonii zaznaczył, że bez problemu ustalił 

w gminie, że komunikacja może być opóźniona do 10 minut i jest zdania, że jeżeli zachodzi 

potrzeba, to mieszkańcy powinni zwrócić się z zapytaniem do sołtysa, czy też do 

pracowników w gminie. Odniósł się do wypowiedzi jednego z mieszkańców na temat 

artykułu, który był umieszczony w prasie, dotyczącego komunikacji gminnej i zaznaczył, że 

takie artykuły trzeba czytać ze zrozumieniem. Podziękował. 

Pan Krzysztof Zwolak odniósł się do miejsca w Karpiu, gdzie usytuowana jest waga 

buraczana - nie chce żeby została zlikwidowana. 

Pan Wójt oznajmił, że waga w lepszym stanie zostanie, lecz były wnioski 

mieszkańców, żeby zlikwidować dwie. 

Pani Roksana Kotarska poinformowała, że mieszkańcy na pewno będą korzystać                   

z gminnej komunikacji - podziękowała.  

Jedna z mieszkanek jest zadowolona z gminnej komunikacji. 

Mieszkaniec z Cześnik poprosił o podcięcie gałęzi przy oświetleniu                                

w miejscowości Cześniki. 

Pan Przewodniczący przeprosił, że film z ostatniej sesji nie został umieszczony na 

BIP. Postara się, żeby w przyszłości filmy były umieszczane w terminie do 2 tyg. od 

zakończenia sesji rady. 

Pan Adam Mazurek odniósł się do spotkania Komisji Rolnictwa w sprawie lustracji 

budowy dróg gminnych, jak i powiatowych. Komisja Rolnictwa była zadowolona z dróg po 

stronie południowej.  

Pani Grażyna Blaszka zapytała o budynek na wadze buraczanej w Karpiu. Mieszkańcy 

nie chcą, żeby w budynku były wagi. Informuje, że mieszkańcy złożą pismo w tej sprawie.  

Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi i poprosił mieszkańców, żeby się wypowiedzieli 

w temacie wagi w Karpiu. 

Pan Zdzisław Skóra poprosił o zastanowienie się nad likwidacją wagi buraczanej                

w Karpiu. 

Pani Wiesława Mil zapytała, czy będzie decyzja w sprawie dodatkowego kursu                

w Karpiu? 

Pan Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie tak. 

Pan Władysław Wydmański zarządził 10 minutową przerwę. Po przerwie przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 5 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

 

Pan Przewodniczący Władysław Wydmański przedstawił projekty uchwał. 

 

1. Uchwała Nr XIX/117/2020 Rady Gminy Sitno z dnia 28 lutego 2020 r. 

w sprawie przyjęcia Programu „Gminnej Karty Mieszkańca” 

 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały. 

Pan Wójt dodał, że chce wprowadzić Kartę Mieszkańca wzorem innych gmin. Karta, 

jak i inne świadczenia są pierwszym krokiem, żeby „Nasza Gmina” wyróżniała się na tle 

innych. Poprosił wszystkich, żeby pomogli w szukaniu sponsorów, np.: na tle sportowym 

prośba do Pana Kamila Pysia. Z tego tytułu każdy mieszkaniec będzie miał jakieś korzyści –

usługi prozdrowotne, itp. 

Pani Roksana Kotarska dodała, że Karta dotyczy osób dorosłych. Zapytała, co                    

z osobami młodszymi?  
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Pan Wójt poinformował, że wyda zarządzenie, w którym zawrze, że osoby od 16 r.ż. 

będą mogły same korzystać z transportu, tylko rodzic będzie musiał zwrócić się do gminy               

o jej wydanie.  

Pan Przewodniczący zapytał, od kiedy będą wydawane Karty? 

Pan Wójt odpowiedział, że od poniedziałku w Urzędzie Stanu Cywilnego. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał, czy Karta będzie wydawana tylko w sprawie 

przewozów gminnej komunikacji? 

Pan Wójt odpowiedział, że tak. Zaznaczył, że bardzo dużo osób było i pytało o tę 

Kartę. Na tę chwilę kierowcy jeszcze nie sprawdzają, czy mieszkaniec posiada Kartę. Jest 

zdania, żeby dać jeden miesiąc na wprowadzenie powyższego. 

Pani Violetta Wiech zapytała, jaki koszt poniesie gmina w związku z wydawaniem 

Kart? 

Pan Wójt odpowiedział, że na tę chwilę nie jest w stanie powiedzieć. Karty będą 

drukowane we własnym zakresie. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówiony projekt Uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 1(chwilowo 

nieobecny Pan Leszek Kozak). Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 4(5a) do protokołu 

 

2. Uchwała Nr XIX/118/2020 Rady Gminy Sitno z dnia 28 lutego 2020 r. 

w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Dziennego Domu "Senior +" w Stanisławce oraz 

włączenia go w strukturę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie 

 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że Urząd Wojewódzki nadzorował przygotowanie 

projektu uchwały. Nadzór zwrócił się z prośbą o naniesienie zmiany w §5, który otrzymałby 

brzmienie: 

 

„Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Lubelskiego.” 

Pan Tomasz Gąsior zapytał, czym podyktowane są zmiany i dlaczego przyłącza się 

Seniora + do GOPS? 

Pan Wójt poinformował, że chciał, żeby Dom Senior + funkcjonował na takich 

zasadach, jak obecnie, czyli przy Urzędzie Gminy. Jednak zostało wszczęte postępowanie               

i w obecnej formie nie jest to możliwe ze względu na interpretację przepisów. Zgodnie                  

z zaleceniami Wojewody Dom Seniora+ może funkcjonować samodzielnie, jako jednostka 

budżetowa albo w strukturze GOPS-u. Jeżeli chcemy uzyskać środki, a jest ich około 72 tys 

zł, to Dom Senior + w Stanisławce musi zostać przyłączony do struktury GOPS-u. Innym 

wariantem jest, jak już wspomniał, utworzenie jednostki budżetowej, ale wiąże się to                    

z dodatkowymi kosztami. Dom Senior + zgodnie z trwałością projektu musi funkcjonować 

jeszcze przez 2 lata. 
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W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówiony projekt Uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 1 (chwilowo 

nieobecny Pan Leszek Kozak). Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 5 (5b) do protokołu. 

 

3. Uchwała Nr XIX/119/2020 Rady Gminy Sitno z dnia 28 lutego 2020 r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Sitno 

  

Pan Przewodniczący poinformował o zmianie art. w podstawie prawnej, odczytał 

poprawną podstawę prawną do uchwały: „(…) Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy               

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506) oraz art. 19              

ust. 3 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzeniu ścieków (Dz. U. z 2019 r., poz. 1437 z późn. zm.) (…)” 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówiony projekt Uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 1 (chwilowo 

nieobecny Pan Lech Brzozowski). Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 (5c) do protokołu 

 

4. Uchwała Nr XIX/120/2020 Rady Gminy Sitno z dnia 28 lutego 2020 r. 

w sprawie przystąpienia Gminy Sitno do stowarzyszenia Euroregion „Roztocze” 

 

 Pan Przewodniczący zaznaczył, że przystąpienie do stowarzyszenia Euroregion 

Roztocze wiąże się z uiszczaniem składek członkowskich. Składki będą proporcjonalne do 

liczby mieszkańców. 

 Pan Wójt odpowiedział, że ze wstępnych informacji wynika, że jest to około 0,17 zł 

od mieszkańca, a to daje kwotę około 1000 zł  - 1200 zł miesięcznie. Nadmienił, że 7 lutego 

2020 r. w Łaszczówce odbyło się spotkanie w sprawie utworzenia Euroregionu. Powstanie 

Euroregionu wiąże się z możliwościami przyszłościowymi w zakresie korzystania ze środków 

unijnych. Jeżeli będzie zgoda Rady Gminy, to prosi o podjęcie projektu uchwały. Jeżeli będą 

jakieś wątpliwości, to projekt uchwały można poddać pod głosowanie na następnej sesji.            

Z ramienia Wójta w tym spotkaniu uczestniczył Radny Pan Krzysztof Zwolak i pracownik 

Urzędu Gminy Pan Krzysztof Prokopowicz. Jeżeli występują jakieś wątpliwości, to prosi            

o kierowanie pytań do osób, które uczestniczyły w spotkaniu. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że uchwałę należy podjąć do końca lutego, może 

zrobić przerwę w razie, gdyby występowały jakieś pytania. Nadmienił, że ze stowarzyszenia 

można będzie wystąpić bez żadnego problemu. 

Pan Wójt wspomniał, że na razie trwają konsultacje, podejmowane są również 

uchwały w gminach sąsiednich. Dotyczy również pozyskiwania środków za 2-3 lata               

z kolejnego okresu programowania. 

  

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówiony projekt Uchwały. 
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W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 15 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0. Uchwała 

została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 7 (5d) do protokołu 

 

Ad.6 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

 

Pan Wójt omówił następujące tematy: 

1. Do poniedziałku można składać wnioski dotyczące akcyzy; 

2. Zakup sceny mobilnej; 

3. 7 lutego 2020 r. walne zgromadzenie Gminnej Spółki Wodnej; 

4. 7 lutego 2020 r. szkolenie dotyczące gospodarki odpadami; 

5. 18 lutego 2020 r. akcja związana z ASF – poszukiwania padniętych dzików; 

6. Zakończyły się zebrania strażackie; 

7. 17 lutego 2020 r. spotkanie w sprawie światłowodu – w obecnym roku podłączone 

zostaną szkoły i mieszkańcy, którzy mieszkają w kierunku szkół, w następnym 

roku pozostali mieszkańcy; 

8. Konsultacje drogi krajowej 74 – zgłoszone uwagi zostały przekazane do 

projektanta; 

9. 25 marca 2020 r. konsultacje dotyczące drogi S17; 

10. Ankiety dot. oczyszczalnie ścieków i zbiorników bezodpływowych; 

11. 14 marca 2020 r. -  wyjazd na targi rolnicze do Kielc; 

12. 21 lutego 2020 r. spotkanie Klubu GKS Potok Sitno – spotkanie sprawozdawczo – 

wyborcze; 

13. 22 marca 2020 r. - turniej piłki nożnej samorządowców w Nieliszu; 

14. 28 marca 2020 r. walne zgromadzenie wyborcze LZS wybór przedstawicieli                  

z gminy- 2 przedstawiciele ze szkół są to nauczyciele w-f, Pan Wójt zaproponował 

również Pana Kamila Pysia – radni wyrazili zgodę; 

15. Drogi powiatowe: zaplanowana budowa Czołki- Sitno – Horyszów - Stara Kolonia 

-  6,6 km z funduszu popowodziowego, natomiast 2,7 km to odcinki nie ujęte w 

protokole popowodziowym. Jest propozycja, żeby takie odcinki wykonać  

50%/50% z powiatem, tak żeby zrealizować cały odcinek 9 km. 398 tys zł to 

kwota, jaką gmina będzie musiała dołożyć do 6,6 km, natomiast do pozostałych 

odcinków - 425 tys zł – w sprawach różnych poprosił o przegłosowanie 

możliwości ich realizacji. Projektowanie budowy drogi powiatowej Sitno – 

Jarosławiec, budowa drogi Cześniki - Bródek (50%/50% powiat/gmina – 

stabilizacja cementowa) prognozowana kwota 225 tys zł, powiat zapewnia 400 t 

kamienia. 

16. Drogi gminne – wyznaczenie osi jezdni „Sitno Góra” i realizacja budowy drogi– 

oś jezdni nie pokrywa się z podbudową (zaplanowane jest 150 tys zł, a koszt 

realizacji odcinka drogowego to 250 tys zł). Jest za wykonaniem całego odcinka, 

podobnie jak powyżej prosi o przegłosowanie. Prace projektowe drogi Wólka 

Horyszowska – Karp, Cześniki. Połączenie drogi łącznik Cześniki Kolonia Górna 

– Cześniki Kolonia Dolna, połącznie poprzeczki asfaltem od Pana S., do Pana W. 

dwie kolonie.  

17. Podcinka, wycinka krzewów, gałęzi; 

18. Remont tablic sołeckich; 

19. Remont świetlicy w Karpiu; 
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20. Prace remontowe w Horyszowie Polskim. 

Pan Wójt poprosił o przegłosowanie realizacji odcinków drogowych powiatowych                 

i gminnych. Nadmienił, że obecnie spłacana jest 3 rata kredytu, zadłużenie spadnie o około              

2 500 000 zł. Liczy także na wolne środki z poprzedniego roku. 

 

Ad. 7 

Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi 

 

Pan Lech Brzozowski poprosił o ujęcie przepustu na drodze do Karpia. 

Pan Wójt oznajmił, że tej droga, jak na razie nie będzie realizowana. 

 Pan Leszek Kozak zapytał, czy gmina Komarów także dołoży się do cementówki na 

odcinek, który prowadzi na Bitwę pod Komarowem? 

 Pan Wójt oznajmił, że mowa była o odcinku 2,3 km na terenie gminy Sitno. Od strony 

Komarowa podbudowa jest wykonana. 

 Pan Adam Mazurek stwierdził, że na terenie gminy Komarów droga została 

wykonana. Zapytał, jaki byłby koszt jej wykonania i ile gmina Komarów dołożyła środków 

do budowy? 

Pan Janusz Brzozowski Radny Powiatu Zamojskiego przytoczył, jak funkcjonowała 

Rada Powiatu. Rozwiną swoją wypowiedz o pewne wydarzenia i tak zaznaczył, że ustalony 

został plan budowy dróg na całą kadencję. Dalej informował, że jeden z Radnych miał 

działalność rolniczą, nie został poinformowany o tym, że jak wejdzie do zarządu musi ją 

zlikwidować. Sprawą zajęło się CBA. Na sesji został odwołany. Na terenie Polski również 

występowały takie sytuacje, zawsze istnieje możliwość ponownego powołania. W przypadku 

obecnym Radny, o którym mowa nie został powołany. Zmienił się skład zarządu, przez co 

zmieniła się równowaga. Na tę chwilę Pan Starosta ma 3 członków w zarządzie. Jako Radny 

na jesieni złożył wniosek na prośbę mieszkańców z gminy Miączyn, w związku z realizacją              

i wykonaniem drogi Jarosławiec - Kotlice. Droga zgłoszona została do projektu Funduszu 

Dróg Samorządowych. Naniesiona została zmiana i miała być realizowana z funduszu 

popowodziowego. Przedstawił poszczególne miejscowości, jakie widnieją w protokole 

uszkodzeń powodziowych: Jarosławiec - 1 km 745 m, Boży Dar – 100 m, Cześniki- 745 m, 

Niewirków Kolonia – 1 km 55m, Niewirków – 1km 780 m, całość dawała 8km 712 m. Można 

było jeszcze dołączyć drogę Miączyn - Niewirków, która jest drogą powodziową na całym 

odcinku 4km 340 m. Łącznie wszystkie odcinki dają sumę 13 km 52 m. Uważał, że  taki 

odcinek, jeżeli są spełnione warunki, zostanie zrealizowany (środki pozyskane: 10% z gminy, 

10% z powiatu, 80 % Państwo). Droga na północy: Kornelówka - Rozdoły oraz Stanisławka 

będzie również zrealizowana. Najgorsza droga występuje po stronie południowej. Jeżeli droga 

zostałaby zrobiona na południu, to na pewno byłoby inne nastawienie mieszkańców do osoby 

Wójta i do Radych. Droga Sitno - Jarosławiec w tej chwili jest w fazie projektowania i do 

lipca br. zostanie zakończona. Podobna sytuacja jest z drogą od Cześnik do Bródka, droga 

będzie rozgraniczona i jest rekomendacja, że zostanie zrobiona. W pierwszym planie zapisane 

jest, że na drogę Kornelówka – Rozdoły, dalej Karp – Cześniki – Wolica powinna zostać 

wykonana dokumentacja w 2019 r., jednak tak się nie stało. Prace nad dokumentacją dopiero 

się rozpoczęły, oczywiście po spotkaniach i naciskach posła, wójta, sam także interweniował 

w tej sprawie. W obecnym roku miała być wykonana cała droga. Zaznaczył, że ktoś miał 

większe przebicie i zamieniono drogi. Drogę, która prowadzi na Bitwę pod Komarowem 

zamieniono na drogę Łapiguz – Miączyn. Tej drogi w pierwszym planie w ogóle nie było. 

Drugi plan Czołki -Kornelówka pozostaje bez zmian. 3 etap proponowany był do Żukowa, 

lecz się sprzeciwili. Jeżeli Wójt Gminy Miączyn miałby zrealizowaną drogę na terenie 

Żukowa, to na południu nie dołożyłby się w ogóle. Przebudowa drogi Karp – Cześniki - 
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Wolica została ujęta w nowym planie, dokumentacja została zaplanowana w 2019, ale 

dopisano również datę obecnego roku 2020 r., a to realizacja miała być w 2020 r. Pan Starosta 

powiedział, że przez okres 2-3 lata możemy zapomnieć o realizacji tej drogi. Droga Sitno - 

Łabuńki przez Jarosławiec - w tym roku zostanie wykonana dokumentacja, realizacja zgodnie 

z planem. Kolejna droga z funduszy popowodziowych Jarosławiec - Cześniki - Miączyn, 

czeka na wykonanie projektu. Czeka również do zakończenia wyborów Prezydenckich. 

Zwraca się o interwencję w sprawie tej drogi. Będzie miał prośbę, żeby wspólnie dążyli do 

realizacji tej drogi. Chciałby zostawić po sobie dobre wspomnienia, żeby nikt nie mówił 

później, że jest oszustem. Wspomniał również, że poprosił prezesa Potoku o złożenie wniosku 

na dofinansowanie kobiet w piłce nożnej. Środki na ten cel byłyby zabezpieczone                     

w Starostwie. Pan Stanisław B. przyniósł pismo w dniu 13 lutego 2020 r., termin składania 

był krótszy. 13 lutego 2020 r. zarząd miał już wnioski rozpatrzeć. Wniosek został odrzucony  

i dlatego też Potok nie dostał dodatkowych środków. Poprosił Starostę o wsparcie sportu – 

piłki nożnej w Sitnie. Motywował to tym, że gmina Sitno startuje od lat w zawodach 

powiatowych i zazwyczaj je wygrywa. Zapewnienie ze strony Starosty jest takie, że środki 

zostaną dla nas zabezpieczone. Dodał, że jeżeli pojawi się jakaś impreza sportowa, to prosi              

o składanie wniosków do zarządu powiatu. 

Pan Wójt jest także zdania, żeby była realizowana droga po stronie południowej 

gminy np.: Jarosławiec Górny, Boży Dar, Cześniki – Niewirków. Nie mamy za dużego 

wyboru, bo jeżeli ze strony powiatu jest propozycja, że będzie realizowana inna droga, to 

będzie dążyć do tego, żeby została zrobiona. Jest zapewnienie od Starosty, że droga o której 

mowa, była zostanie zrealizowana w ciągu 3 lat. 

Pan Janusz Brzozowski Radny Powiatu Zamojskiego złoży wniosek na tę drogę                   

i poprosi o poparcie Rady Gminy i mieszkańców. 

Pan Wójt poprosił o przegłosowanie realizacji wraz z powiatem stabilizacji cementowej 

oraz 400 t kamienia na drogę w stronę Bitwy pod Komarowem. Korzystniejsze byłoby 

poczekanie około 2 lat i złożenie tej drogi do Wojewody. Dalej dodał, że w tym roku mamy 

100 lecie Bitwy pod Komarowem. 

Pan Adam Mazurek zapytał, czy to chodzi o 2 drogi powiatowe? Jedna droga w stronę 

Bitwy pod Komarowem, a druga droga z Cześnik w kierunku Klinów? 

Pan Janusz Brzozowski Radny Powiatu Zamojskiego odpowiedział, że droga w stronę 

Bitwy pod Komarowem 50%/50% gmina/powiat jest to stabilizacja pod asfalt. Drugą drogę 

zrealizuje rejon dróg bez wkładu gminy.  

Pan Adam Mazurek zapytał, jaki odcinek drogi powiatowej jest zrobiony w gminie 

Komarów i ile środków gmina do niego dołożyła? 

Pan Janusz Brzozowski Radny Powiatu Zamojskiego odpowiedział, że nie wie, musi 

to sprawdzić. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał o drogę w kierunku Bitwy pod Komarowem, czy odcinek 

do realizacji bez podbudowy to 2 km 300 m? 

Pan Janusz Brzozowski odpowiedział, że tak. 

Pani Violetta Wiech odniosła się do przydomowych oczyszczalni ścieków. Czy gmina 

może ponownie realizować dany projekt? 

Pan Wójt odpowiedział, że jeżeli występują takie wnioski mieszkańców, to proponuje 

zebrać listę chętnych. Będzie szukać możliwość realizacji. 

Pani Violetta Wiech podziękowała Panu Piotrkowi Harczukowi ,Kierownikowi                         

z gospodarstwa, że dobrze jej się z nim współpracuje i to o co poprosi, zostaje zrealizowane. 

Pan Kamil Pyś omówił temat wyboru zarządu w Klubie GKS Potok Sitno, dodał, że 

prezes pozostał bez zmian. Wspominał, że powiększyła się liczba zarządu o nowo wybranych 

członków. Odniósł się do wniosku na dofinansowanie kobiecego zespołu piłki nożnej, 



14 

 

przyznał, że zapoznał się z pismem, lecz nie wiedział, jaki jest ostateczny termin złożenia 

wniosku. W sprawie igrzysk dopilnuje złożenie wniosku o dofinansowanie. Jeżeli chodzi                

o zawody samorządowe, apeluje do radnych o wzięcie udziału i pokazaniu się lepiej, niż              

w ubiegłym roku. Podziękował za realizację drogi Sitno Góra i dodaniu kwoty około 100 tys 

zł na jej zakończenie. Poprosił również o utwardzenie drogi koło Pana N. Poprosił                        

o zamontowanie dodatkowych 2-3 lamp obok boiska w Sitnie. 

Pan Wójt odniósł się do ostatniego turnieju samorządowców w poprzednim roku, jest 

zdania, że w gminie Sitno grali sami samorządowcy, a w innych zespołach grali zawodowcy, 

to w ramach wyjaśnień. Jeżeli chodzi o drogi, wpłynął wniosek z Jarosławca Reformy, droga 

gminna to odcinek najgorszy. Jeżeli będą oszczędności po przetargowe z dróg złożonych do 

Wojewody, to chociaż w połowie spróbuje go zrealizować. 

Pan Władysław Wydmański zaznaczył, że na ostatnich zawodach LZS gmina Sitno 

znalazła się poza podium, lecz po prawidłowym przeliczeniu punktów powinna być 

sklasyfikowana na 1 miejscu. 

Pan Jan Ryszczuk poprosił o wykonanie oświetlenia od Hrubieszowskiej przez 

Jarosławiec Górny do Bożego Daru. Złoży podanie na piśmie. Przyłącze gazu do świetlicy. 

Pan Wójt rozmawiał z projektantem, który będzie opracowywał dokumentację. 

Pan Radosław Kwapisz podziękował za podsypanie dziur drogowych na Reformie, 

podziękował za uprzątnięcie gałęzi. Poruszył temat budowy światłowodu w gminie Sitno. 

Nadmienił, że był w siedzibie firmy Derkom. Poinformowali go, że w jego miejscowości 

światłowodu nie będą realizować, bo jest tam problem z przejściem przez działkę. Ma jednak 

kontakt z kierownikiem obszaru firmy wykonującej obecny światłowód i ma się zgłosić do 

niego, jak będzie miał jakieś informacje. 

Pan Wójt dodał, że firma Derkom zastrzegła sobie kilka miejsc np.: Cześniki, 

Stabrów, Reforma, itp. Firma Derkom kiedyś zaplanowała światłowód, przez co te rejony nie 

zostały ujęte. Ma informacje, że mieszkańcy ze Stabrowa wybierali się do firmy Derkom              

w kwestii uwolnienia od nich obszarów objętych ich zakresem działania. Do tej pory nie 

uzyskał od nich żadnych informacji. Pracownicy Urzędu Gminy zajmują się tematem 

światłowodu: Pan Krzysztof Prokopowicz, Pan Robert Mazurek, Pan Rafał Stadnicki. Oni na 

bieżąco utrzymują kontakty z mieszkańcami i wykonawcami.  

Pan Radosław Kwapisz zaznaczył, że firma Derkom nie może zastrzec terenu do 

wykonania podłączenia linii sieci światłowodowej i jest to nieporozumienie. 

Pan Władysław Wydmański zapytał, w jaki sposób i na jakiej podstawie firma może 

sobie zastrzec obszar pod inwestycję ? 

Pan Wójt zaznaczył, że obszary, o których wspomniał są to obszary zaznaczone jako 

te, które mają światłowód. Nie odpowiada za to, że ktoś kiedyś taką informacje naniósł. 

Firma, która projektowała, składała wniosek do Marszałka, składała również ofertę na 

likwidację tych białych plam. Dlatego te obszary nie zostały ujęte. Ma nadzieje, że się zgodzą 

i za własne środki podepną resztę mieszkańców. Wszystko będzie zależeć od tego, czy 

mieszkańcy będą zawierać z nimi umowy. 

Pan Radosław Kwapisz zaznaczył, że jeśli chodzi o zastrzeżenie to zrozumiał, że firma 

Derkom może założyć szybki interenet radiowy. Dodał, że tematu nie odpuści. 

Pan Władysław Wydmański zaznaczył, że nie jest to dobra alternatywa dla 

światłowodu. 

Pan Leszek Kozak zapytał, czy jest coś wiadome o projekcie fotowoltaiki? 

Pan Wójt odpowiedział, że projekt jest po ocenie formalnej - pozytywna, na tę chwilę 

nie ma jeszcze listy rankingowej. 

Pan Tomasz Gąsior podziękował za uczestnictwo Panu Przewodniczącemu i Panu 

Wójtowi w spotkaniu strażackim. Dodał, że Rozdoły - Podźródła również nie zostały na ujęte 
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na mapie światłowodowej. Wie, że Pani sołtys zbierała informacje w tej sprawie. Zapytał              

o wycinkę krzaków w Rozdołach, Podźródłach, Stanisławce w stronę Żukowa? Temat był 

poruszany na przełomie listopada- grudnia. 

Pan Janusz Brzozowski Radny Powiatu Zamojskiego zaznaczył, że powiat zakupił 

dodatkowy ciągnik i sprzęt do podcinki krzaków przy drogach powiatowych. Jest 

zapewnienie, że zostanie to wszystko wykonane. Ma kontakt z mieszkańcami z Cześnik               

w sprawie porządku przy drodze powiatowej w stronę Cześnik za przejazdem kolejowym. 

Dyrektor Dróg powiatowych zwrócił się z prośbą o pomoc ze względu na małą liczbę 

pracowników względem tylu gmin. Odnośnie projektowania dróg. Jeżeli projektowane są 

drogi, to powinny być ujęte również kanały technologiczne na sieć światłowodową. Jeżeli 

chodzi o drogę w stronę Bitwy pod Komarowem, będzie napisany wniosek o odstąpienie od 

ujęcia kanału światłowodowego. Zakomunikował, że przy drogach powiatowych nie będą 

robione chodniki, tylko zostaną poszerzane pobocza.  

Pan Krzysztof Zwolak poprosił o wydruk nazwisk, jakie osoby mają najwięcej 

umorzonych podatków i za co, itp. Dodał, że najwięcej krzyczą te osoby, które mają 

umarzane podatki. 

Pan Wójt zaznaczył, że umorzeń poniżej 500 zł nie może przedstawić, chyba że ktoś            

z radnych w związku z pełnioną funkcją chce się z nimi zapoznać. Powyżej 500 zł umorzenia 

są jawne. Kwoty umorzeń każdy radny otrzymał. Informacje o samych kwotach zostały 

wyświetlone na rzutniku. 

  

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Umorzenia 2010 - 2019

2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019

Nieruchomości 40 054,27      39 356,39      25 282,35      40 099,06      38 035,98      17 090,49      10 387,12      5 379,99     8 479,40     3 539,00     

Transport 1 374,00        144,00           187,00           2 961,00        2 711,50        2 569,50        2 459,00        -                779,00        300,00        

Łącznie 41 428,27  39 500,39  25 469,35  43 060,06  40 747,48  19 659,99  12 846,12  5 379,99  9 258,40  3 839,00  

rok 2019 -  kwota 5049,00 zł w tym 1510,00 zł. dotyczy wniodków z 2018 roku
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Zestawienie umorzeń należności podatkowych w latach 2010 - 2019 

 

 

 
 

Przedstawił również procentowe wykonanie podatków w ostatnich latach. W 2015 r. 

wykonanie - 81%, 2016 r. - 90%, 2017 r. - 98 % 2018 r. - 98% 2019 r. -107,35%. Jeżeli 

występuje osoba, która mówi, że opłaci zaległy podatek, tylko wcześniej prosi o umorzenie 

odsetek, to na to się godzi. Podatek leśny wykonanie ostatni rok 112 % - od osób fizycznych. 

Od środków transportowych od osób fizycznych - 120%. 

Od osób prawnych wykonanie: 2015 – 88%, 2016- 83%, 2017 – 98%, 2018 r. – 98 %, 2019 r. 

– 101,64%. Od środków transportowych, od osób prawnych dane nie są miarodajne, bo doszli 

podatnicy 2019 r. - 380% 

Pan Krzysztof Blaszka poprosił o monitorowanie światłowodu przy drodze krajowej 

74. Odniósł się także do brakujących zatoczek autobusowych. 

Pan Wójt oznajmił, że przedstawiał zgodę z Generalnej Dyrekcji, wstępny termin do 

końca Czerwca. 

Pan Adam Mazurek zaznaczył, że jest prośba mieszkańców o zorganizowanie spotkań 

z Panem Posłem Sławomirem Zawiślakiem i Panem Senatorem Jerzy Chróścikowskim, 

dotyczy tematów rolniczych. 

Pan Władysław Wydmański poprosił Pana Wójta o zorganizowanie spotkania.  

Pan Wójt dodał, że Poseł Jarosław Sachajko planuje zorganizować spotkanie                        

z rolnikami 12 marca 2020 r. o godz. 18.30 w Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie. 

Przedstawił również Postanowienie Komisarza Wyborczego w sprawie siedziby komisji do 

0 5000 10000 15000 20000 25000 30000 35000 40000 45000

2010

2011

2012

2013

2014

2015

2016

2017

2018

2019

rolny

środki transp.



17 

 

głosowania. Obwód nr 1 Zespół Szkół w Sitnie, Sitno 53a, Obwód nr 2 Dzienny Dom Senior 

Plus w Stanisławce, Stanisławka 75, inne obwody pozostają bez zmian. 

Pan Lech Brzozowski zapytał o drogę za lasem w miejscowości Horyszów Polski. 

Poprosił o podcięcie gałęzi. 

Pan Wójt zaznaczył, że zapyta firmę, która podcina gałęzie na drodze powiatowej,               

o wycenę podcięcia powyższego. Wstępnie poinformował, że najpierw wyśle informację do 

właścicieli lasów, a dopiero po ustawowym terminie, jeżeli właściciele nie podetną gałęzi 

może wysłać pracowników Urzędu Gminy Sitno. Poinformował, że są po przetargu na 

dzierżawę gruntów agencyjnych na „dolnicę”.  Gmina posiada również i tam działkę rolną. 

Działka została oddana w dzierżawę, dzięki temu gmina otrzyma kwotę 1000 zł. Nadmienił              

o zagospodarowaniu placów Buraczanych w Karpiu i w Jarosławcu. Proponuje, żeby place 

zostały oddane w dzierżawę firmom z możliwością wybudowania farm fortowoltaicznych.  

Place buraczane na tę chwilę wykorzystywane są, ale tylko częściowo, przez rolników. Waga 

w Karpiu i w Jarosławcu są w100% gminne, w Sitnie nie i dlatego też ten teren musi zostać 

zagospodarowany. 

Pan Lech Brzozowski oznajmił, że wydaje mu się, że jak ruszy budowa dróg, to place 

mogą być odpowiednio zagospodarowane. 

Pan Wójt temat poddaje pod dyskusje, do tej pory do budżetu gminy wpływałyby 

jakieś środki. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał, kiedy będzie odbiór folii rolniczej?  

Pan Wójt na tę chwilę nie posiada jeszcze harmonogramu odbioru. W związku                      

z powyższym z Narodowym Funduszem będzie podpisywana umowa. Szukał również firm, 

które takie odpady zabierają. Możliwe, że gmina we własnym zakresie będzie wywozić folie. 

Dzięki temu zaoszczędzi i zmniejszy koszty. Zakomunikował, że teren u Pani S. jest 

porządkowany. Zalegały na nim gminne opony. Od marca na jej działkę wchodzi nowy 

właściciel. Opony z jej placu będą przewożone na wagę buraczaną w Sitnie. 

Pani Grażyna Blaszka poprosiła o to, żeby część wagi buraczanej w Karpiu 

przeznaczyć na plac zabaw. 

Pan Przewodniczący poinformował o: 

1. Pismach od mieszkańców Cześnik Kolonia, Bożego Daru, Cześniki, Cześniki Kolonia 

Górna dotyczące MZK; 

2. Piśmie z GOPS od Kierownika Pani Barbary Tor w sprawie zwiększenia środków 

finansowych o kwotę 40 tys zł; 

Pani Kierownik omówiła, dlaczego składa prośbę o zwiększenie środków dla GOPS.  

Pan Wójt dodał, że te środki wprowadzą do budżetu na następnej sesji.  

 

Pan Wójt zaznaczył, że zaczął się 2 rok kadencji jego i Rady, w związku z tym porównał, 

co zostało zrealizowane pomiędzy 2018-2020 r.: 

1. Dzienny Dom Senior +; 

2. Usługi opiekuńcze; 

3. Asystent osoby niepełnosprawnej – będzie realizowana; 

4. Bezpłatna Komunikacja Gminna – początek. 

Nawiązał do polityki senioralnej tzw.: pomocy w różnych przypadkach tj.: pomoc                     

w wykopaniu studni mieszkańcowi potrzebującemu, itp. Od przyszłego roku planuje przyjąć 

rehabilitanta. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał o opiekuna ze strony gminy, podał przykład: jest osoba, która 

jest mieszkanką gminy, ma syna, który mieszka w innej miejscowości tej samej gminy, 

zapytał dlaczego gmina płaci za opiekunkę?  Zapytał, czy osobą nie powinna zająć się jako 

pierwsza rodzina, a dopiero później opiekunka gminna? 
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Pani Kierownik z GOPS oznajmiła, że to rodzina ma obowiązek zająć się taką osobą. 

Pan Wójt wspomniał również, że mamy psychologa w gminie i planuje zwiększyć 

środki jego pracy o 1  godz. W Szkole w Sitnie i w Jarosławcu są gabinety stomatologiczne. 

Cały czas starają się gminę ulepszać. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na tablicy multimedialnej jest propozycja poparcia 

wniosku Wójta w sprawie kolejnych n/w inwestycji drogowych. 

W sprawie dołożenia środków do realizacji odcinka drogowego gminnego:  

- „Sitno Góra” około 100 000 zł (łączna kwota 250 000 zł).  

W sprawie wyrażenia zgody na dofinansowanie dróg powiatowych około 1100 000 zł  

- dołożenie środków do stabilizacji drogi 50% gmina / 50 % powiat,  

- realizacji drogi w stronę Komarowa 

- przekazanie środków na budowę drogi powiatowej Czołki – Sitno – Horyszów Polski – 

Stara Kolonia. 

Poprosił o przegłosowanie powyższego wniosku złożonego przez Pana Wójta. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek 

Pana Wójta. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało – 

12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 3. Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 8 (7a) do protokołu 

 

Po głosowaniu głos zabrał Pan Wójt zaznaczył, że jak dojdą drogi Wojewódzkie, to 

możliwe, że będzie rok przerwy. Powiat podobnie ma już ciężko. Gmina jest gotowa na 

inwestycje. 

 Pan Władysław Wydmański poinformował, że zakończyły się walne zebrania OSP, 

podziękował za ciepłe słowa kierowane przez druhów strażaków w kierunku Rady Gminy. 

Wspomniał, że Sołtysi poprosili go o udział we wspólnym spotkaniu dotyczącym prowizji.  

Wstępnie przygotowana została ankieta, w której Sołtysi mieli wybrać jedną z form podwyżki 

uposażenia: wzrost prowizji Sołtysów o 1% (dot.: podatków, odpadów komunalnych) lub 

wzrost ryczałtu miesięcznego o 100 zł.  

Następnie poprosił Radnych o złożenie w 2 egz. oświadczeń majątkowych do końca kwietnia. 

Pan Wójt uzupełnił swoje sprawozdanie również o inwestycję drogową w Kolonii 

Kornelówka. Postara się przykryć asfaltem drogę w całości, albo chociaż do zakrętu. 

 

Ad. 8 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

obecnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

„Zamykam XIX Sesję Rady Gminy Sitno” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

Krzysztof Prokopowicz   

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Władysław Wydmański 


